

NICK J. SPILLANE

ENVIRONMENTAL LAW

Nick works in:

- Insurance and coverage issues, including on the property side.
- Transportation and related contracts of all kinds.
- Contamination and pollution, including ground-up investigation, and spill response and response administration, including dealing with government, clean-up contractors, experts etc.
- Accidents of various kinds, again including ground-up investigation.
- Government investigations.
- Regulatory and compliance matters.
- Judicial review of administrative decisions; constitutional issues.
- Contracts of all kinds.
- International law; treaties and conventions, enforcement of judgments; conflicts of laws.
- Emergency preparedness; prevention.
- Due diligence.
- Civil liabilities.
- Commercial matters - transactional deals including contract drafting.
- Criminal / penal (statutory and regulatory infraction and offence), especially pollution-related defence work.
- Litigation in all of the above.

He has pleaded before the Courts of Quebec and of Ontario, as well as before the Federal Courts and the Supreme Court of Canada.

Nick also has experience in arbitration, both ad hoc and institutional, and is a certified mediator.

He is a member of both the Quebec (1981) and Ontario (1990) bars. He holds a B.A. from McGill University, a M.A. from the University of Ottawa, and LL.B. and B.C.L. degrees from McGill University's Faculty of Law.

Telephone: (514) 393-3700 ext. 238

E-mail: nickspillane@brissetbishop.com

NICK J. SPILLANE

DROIT ENVIRONNEMENTAL

Nick travaille en:

- Questions d'assurances, y compris couverture.
- Transport et contrats reliés de toutes sortes.
- Contamination et pollution, y compris enquêtes dès qu'un incident survient; réaction et administration de réaction, y compris nettoyage, négocier avec autorités gouvernementales, travailler avec contractants, experts etc.
- Accidents de toutes sortes, y compris réaction et enquête.
- Enquêtes de la part d'autorités gouvernementales.
- Questions d'ordre réglementaire et de conformité.
- Révision judiciaire de décisions administratives.
- Contrats de toutes sortes.
- Droit international; traités et conventions; homologation de jugement étranger ou à l'étranger; conflits de loi.
- Planification de mesures d'urgence et de prévention.
- Diligence raisonnable.
- Responsabilités civiles.
- Transactions commerciales.
- Pénal; infractions statutaires et réglementaires; défense d'accusation de pollution.
- Litige en tous les aspects mentionnés ci-haut.

Il a plaidé devant les tribunaux du Québec et de l'Ontario, ainsi que devant les cours fédérales et la Cour Suprême du Canada.

Nick a aussi une expérience en arbitrage, à la fois ad hoc et institutionnel, et est médiateur accrédité en matière civile et commerciale.

Il est membre du barreau du Québec (1981) et du barreau de l'Ontario (1990). Il détient un B.A. de l'université McGill, une maîtrise de l'Université d'Ottawa, et les bacs. en droit civil et en common law de l'Université McGill.

Téléphone: (514) 393-3700 poste 238

Courriel: nickspillane@brissetbishop.com